英语地道口语通系列

与美国人交往的

地道口语

AMERICAN INTERPERSONAL ENGLISH

赵丹 编著



② 大连理工大学出版社

英语地道口语通系列



美国人交往的地道口语 American Interpersonal English

赵丹 编著

大连理工大学出版社

(C) 赵丹 2004

图书在版编目(CIP)数据

与美国人交往的地道口语 / 赵丹编著.--大连: 大连理工大学 出版社, 2004.7

(英语地道口语通系列)

ISBN 7-5611-2626-3

I. 与… Ⅱ.赵… Ⅲ. 美国—口语 Ⅳ. H319.9

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2003)第 125018 号

大连理工大学出版社出版

地址:大连市凌水河 邮政编码:116024

电话:0411-84708842 传真:0411-84701466 邮购:0411-84707961

E-mail:dutp@dutp.cn URL:http://www.dutp.cn

大连理工印刷有限公司印刷

大连理工大学出版社发行

幅面尺寸:147mm×210mm

印张:13.25

字数:459 千字

印数:1~8 000

2004年7月第1版

2004年7月第1次印刷

责任编辑:张婵云

责任校对:于大岳

封面设计:孙宝福

定价:19.80元

前



Last year, my first English book "American Spoken English" was published. The book received warm welcome from the readers, simply because it was easy to learn, reflected the popular American English, and standed out based on my seventeen years of personal experience in the U.S.A. The publisher encouraged by was good outcome, and contacted me for another English book. This time. they wanted to focus on interpersonal communications with Americans. When planning for this book, I suggested a number of topics to them for interpersonal communications. The publisher told me: "We could tell by the topics that they were written by someone stayed for long time in the U.S."

我在去年出版了我的第一本英语书 "美国口语速成"。这本书受到了读者的热情欢迎。究其原因,不外乎是简单易学,反映了美国流行的地道英语,同时它是在我留美十七年的经验基础上写成的。受到读者热情反响的鼓舞,出版社希望我再写一本英语书。这次他们想要侧重于和美国人的人际交流方面。在开始计划本书时,我向他们建议了人际交流方面的一些话题,出版社告诉我:"这些话题一看就知道是在美国生活多年的人写的。"

Because of work assignment, I came back to China from the U.S., and I am working for a China-American joint venture. This provided

me a good opportunity to assess the needs of learning spoken Since China joined the WTO, trade between China and the rest of the world has been increasing at a high speed Foreign investment and joint ventures are both every year. multiplying rapidly. A popular saying is: China is connecting the world. Communications between Chinese foreigners are more important than ever. The needs come from all aspects of life: trade, joint ventures, training. commercial negotiations, service sectors, and many more. For example, our joint venture plans to send a large number of engineers to be trained in the U.S.A., but I worried very much of their English skills. How could they be trained if they cannot communicate with their U.S. trainers?

由于工作的需要,我从美国回到了中国,为一个中美合资企业工作。这给了我一个研究国内学习英语口语需求的好机会。自从中国加入世贸组织以后,中国和世界其他国家的贸易逐年高速增长,外国投资和合资企业都在快速递增。有一句流行的话:"中国在和世界接轨。"中国人和外国人的交流比以往任何时候都重要。这种需求来自生活的各个方面:贸易、合资企业、培训、商务谈判、服务行业、还有许多其他方面。例如,我们的合资公司要送一批工程师去美国培训,可是我非常担心他们的英语水平。如果他们不能和美国的培训人员交流沟通,他们怎么能得到有效的培训呢?

Another surprise to me after I came back to China was that a lot of translators could not communicate effectively when translating. Those are English graduates from top universities, but they simply cannot translate well. It created a lot of misunderstandings and slowed down the pace of Chinese and foreign cooperation. Why could not they translate effectively? They do not have a feel of English.

They do not understand the meaning behind the words. They do not understand slang. They do not know the new expressions, words, and professional terms. All they learnt in universities were out of date textbook English that had been there for a number of years.

我回中国以后另一件让我吃惊的事情是,很多翻译和中外人员沟通起来感觉困难。这些翻译都是名牌大学的英语专业毕业生,可是他们初到企业时深感困难,也造成中外双方的误解,给双方的合作拖了后腿。他们为什么对做好翻译工作感到困难?因为他们对英语没有感觉,他们不懂英语词句隐含的意思,他们不懂俚语,他们不知道那些新的表达法、新词和专业术语。他们在大学里学的只是书本上那些过时的、多年不变的英语。

The problems are so real. In my first English book, I introduced simple, natural English to readers. However, we need another book that deals with higher-level communication topics. This book is right in picking these communication topics. It covers not only everyday life topics, but also the trade, the joint venture, and the commercial side of English communications. After reading this book, you should be able to communicate with foreigners in all aspects of life, work, and studies. Like my last book, the conversations in this book are all based on real stories, which makes you feel like you are in the U.S.A. when reading these dialogues.

问题是这么真实而严重。在我的第一本英语书里,我给读者介绍了简单的、地道的英语。但是我们还需要另一本有较高水平的人际交流方面的书。这本书选择了实用的交流方面的话题,涵盖了日常生活用语和贸易、合资企业等方面的商务用语。读完这本书,您就能够在生活、工作和学习的各个方面同外国人交流。和我的第一本英语书一

样,这里的例子都是基于美国生活中的真实故事。这些对话读起来,会使你有身临其境的感觉。

I heard of this a lot from foreigners. The nineteenth century was British century; the twentieth century was American century; and the twenty first century is Chinese century. To make this a reality, no doubt English is an important tool. I truly hope that our engineers and translators can have this book as early as possible. They could then adapt to their training in the U.S. better. They could then communicate much more effectively. More importantly, I truly hope this book can reach our readers in time for their once—in-life-time mission to make the difference for China in the world.

我常常听到外国人这样说,第十九世纪是英国的世纪,二十世纪是美国的世纪,二十一世纪是中国的世纪。要让这个说法成为现实,英语无疑是一个重要的工具。我真心希望我们的工程师和翻译能早点用上这本书,让他们在美国的培训更顺利,让他们的翻译工作做得更好。更重要的是,我真心希望我们的读者能早日看到这本书,让这本书能为他们一生难得的机会和重任,为中国在世界上做出贡献助一臂之力!

赵 丹 2004年3月

Contents

目 录

Chapte	er One Greetings	D/s lang
第一章	问候语	
Topic 1		MGS.
第一题	初次见面	2
Topic 2	Everyday Greetings	
第二题	日常见面语 ······	14
Topic 3	Business Greetings	
第三题	Business Greetings 公务见面语	19
		K
Chapte 第二章	r Two Make Friends 交友	丁業工
Topic 1	Classmates	50
第一题	同 学	24
Topic 2	Professors	美
第二题	教 授	30
Topic 3	Roommates	
第三题	室 友	36
Topic 4	People from Other Countries	
第四题	外国朋友	12
Topic 5	Net Friends	
第五题	网 友	48

Chante	er Three Eat and Drink
第三章	吃喝
Topic 1	Snack Bar
第一题	小吃店
Topic 2	Cafeteria
第二题	食 堂 54
Topic 3	Fast Food Restaurants
第三题	速食店 ····································
Topic 4	Family Restaurants
第四题	家庭餐馆 65
Topic 5	Formal Restaurants
第五题	高档餐厅68
Chapte	er Four Parties
	派对
Topic 1	Birthday Party
第一题	生日派对
Topic 2	Student Party
第二题	学生派对
Topic 3	Colleague Luncheon
第三题	同事中午聚餐 86
Topic 4	Pot Luck
第四题	自带聚餐 90
Topic 5	Thanksgiving Party at a Household
第五题	感恩节在美国人家聚餐 93
	心心下上人口八分外员
Topic 6	Christmas Party of a Company
Topic 6 第六题	
_	Christmas Party of a Company

Topic 8	Picnic with Friends
第八题	和朋友野餐 105
Topic 9	Company Picnic
第九题	公司郊游 111
Chapte 第五章	er Five Bars 酒吧
Topic 1	
第一题	舞 厅
Topic 2	Sports Bar
第二题	运动吧 119
Topic 3	Strip Bar
第三题	脱衣舞厅125
Topic 4	Live Entertainment Bar
第四题	现场演艺吧 128
	r Six Churches and Religions 教堂和宗教
Topic 1	Meeting Religious People
第一题	与教民打交道
Topic 2	Attending Sunday Schools
第二题	参加主日查经 140
Topic 3	Going on a Trip with a Church Group
第三题	参加教堂郊游 144
Topic 4	To Be or Not To Be
第四题	信教还是不信 148

	C C A
Chapte	r Seven Sports
第七章	运 动
Topic 1	Baseball
第一题	棒 球
Topic 2	Football
第二题	橄榄球 163
Topic 3	BasketBall
第三题	篮 球
Topic 4	Tennis
第四题	网 球
Topic 5	Golf
第五题	高尔夫球
Topic 6	Bowling Applied Applie
第六题	保龄球
Topic 7	Ping-Pong
第七题	乒乓球
Topic 8	C-ii
第八题	游 泳 ····· 184
Chapte	er Eight Boy Friend and Girl
183	Friend To the land
THE RESERVE TO THE PARTY OF THE	男女朋友 aloofted value grain Going Out
Topic 1	Golffe Gut
第一题	约 会
Topic 2	Going to Dinner
第二题	请吃饭 · · · · · 191
Topic 3	Going to Movies
第三题	看电影

Topic 4	Taking a Trip
第四题	出游
Topic 5	Love at First Sight
第五题	一见钟情 202
Topic 6	Men and Women
第六题	男人女人 206
Chapte	r Nine Go to Movies and
	Shows
第九章	看电影看剧
Topic 1	Free Movies
第一题	免费电影
Topic 2	Old Movies
第二题	老电影 216
Topic 3	New Shows
第三题	新电影 220
Topic 4	Rent a Tape
第四题	租录相带 223
Topic 5	Symphony Concert
第五题	交响乐 226
Topic 6	Las Vegas Shows
第六题	拉斯维加斯表演 229
	第七編 【別長 帝
Chapte	r Ten Go to Weddings and
	Funerals Oview T
第十章	红白喜事
Topic 1	Invited to a Wedding
第一题	受邀参加婚礼 234
Topic 2	Buying Gifts
第二题	买礼物

Topic 3	Attending a Wedding
第三题	参加婚礼
Topic 4	Attending a Funeral
第四题	参加葬礼 24
Chapte	r Eleven Tours and Vacations
第十一章	声 旅游和度假
Topic 1	Taking Vacations
第一题	度 假 248
Topic 2	Boston, New York, Atlantic City and Washington
	D.C.
第二题	波士顿, 纽约, 大西洋赌城, 华盛顿 哥伦比亚特区
	253
Topic 3	Niagara Falls, Toronto, Ottawa and Montreal
第三题	尼亚加拉大瀑布, 多伦多, 渥太华, 蒙特利尔 · · · · 266
Topic 4	San Francisco and Reno
第四题	旧金山和雷诺 278
Topic 5	San Diego, Los Angeles and Las Vegas
第五题	圣地亚哥, 洛杉矶, 拉斯维加斯 · · · · 283
Topic 6	Orlando and Disney World
第六题	奥兰多和迪斯尼世界 292
Topic 7	Hawaii
第七题	夏威夷 297
	Chapter 1ch Go to Weddings a
Chapte	r Twelve Disagreements and
	Problems
第十二章	面意见和问题
	Disagreement with Professors
	与教授意见相左
	002

Topic 2	Disagreement with Classmates	
第二题	和同学意见不同	307
Topic 3	Problems with Roommates	
第三题	和室友闹矛盾	312
Topic 4	Disagreement with Boss	
第四题	和老板观点不同	315
Topic 5	Problems with Colleague	
第五题	和同事闹别扭	317
Topic 6	Present Yourself in the Court	
第六题	出 庭	320
Topic 7	Road Rage	
第七题	路 怒	324
Chapte	r Thirteen Working in the	
Chapte	U.S.A.	
Chapte 第十三章	U.S.A. 章 在美国工作	N.
Chapte	U.S.A.	328
Chapte 第十三章	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department	
Chapte 第十三章 Topic 1 第一题	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部	331
Chapte 第十三章 Topic 1 第一题 Topic 2	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部	331
Chapte 第十三章 Topic 1 第一题 Topic 2 第二题	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部	331
第十三章 Topic 1 第一题 Topic 2 第二题 Topic 3	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部 Preparing for a Job Interview 为面试做准备 Job Interview	331 334
Chapte 第十三章 Topic 1 第一题 Topic 2 第二题 Topic 3 第三题	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部 Preparing for a Job Interview 为面试做准备 Job Interview	331 334
Chapte 第十三章 Topic 1 第一题 Topic 2 第二题 Topic 3 第三题 Topic 4	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部 Preparing for a Job Interview 为面试做准备 Job Interview 面 试 Mosting in Company	331 334 339
Chapte 第十三章 Topic 1 第一题 Topic 2 第二题 Topic 3 第三题 Topic 4 第四题	U.S.A. 章 在美国工作 Structures of American Companies 美国公司结构 Human Resources Department 人力资源部 Preparing for a Job Interview 为面试做准备 Job Interview 面 试	331 334 339

附表,属

Chapte	r Fourteen Working in China
	章 在中国工作
Topic 1	Being Sent to China as an Expatriate
第一题	派到中国工作 349
Topic 2	Negotiations between Chineseand Americans
第二题	中美谈判 354
Topic 3	Joint Ventures and Market Development
第三题	合资企业和市场开发 359
Topic 4	Making Friends with Chinese
第四题	和中国人交朋友 363
Topic 5	Working in an American-Chinese Joint Venture
第五题	在中美合资企业工作 · · · · 368
Chapter Fifteen Presentations, Seminars and Conferences	
第十五章	计演, 专题报告, 专业会议
Topic 1	Submitting a Paper to an
	International Conference
第一题	向国际会议递交论文 373
Topic 2	Prepare for a Presentation
第二题	准备讲演 376
Topic 3	Prepare a Paper to Be Published
第三题	撰写论文 380
Topic 4	Attending an International Conference
第四题	参加国际会议 383
Topic 5	Presentation
第五题	讲 演
	: Vocabulary and Expressions 和短语 ······ 391

Chapter One

Chapter One Greetings

第一章 间候语



In the past, the English textbook always taught us to say "How do you do?" if you met somebody for the first time. This has been out of date for a long time. In the U.S., nobody speaks like that any more. The greetings are also different when you meet somebody for the first time and when you meet somebody you see every day. For formal situations, you want to pay respect, but you also want to respect yourself at the same time. In this chapter, we learn how to greet people in different situations.

过去,英语课本里教的是,第一次见面,要说"How do you do?"这是早已过时的问候语。 在美国已经没人这么说了。你初次和人见面同你与某人天天见面,问候当然也会不同。 对于正式场合,要有礼貌,但也要保持尊严。 这一章里,我们来学习各种不同情形下的问候用语。

的地道

Topic 1 Meeting for the First Time 第一题 初次贝面

Greetings for the first time are very important because it provides you the opportunity to express yourself and impress the people you meet. It does not mean that this is your only opportunity, but it does show your manners. At the end of the day, it is your capability, personality, and the work you perform that put yourself apart from the others. However, paying attention to greetings is always good.

第一次见面时的问候语特别重要,它是你留给别人的第一印象。 虽然以后你 还有表现的机会, 但是问候表现了你的修养。当然, 最终还是你的能力, 人格, 和 所做的工作使你脱颖而出。 但重视与人见面时的问候总是好事。

Scene 1

场景1

Brian was born in a middle class family in the U.S.. His parents are all engineers immigrated from China to the U.S. years ago as foreign Brian grew up under the influence of Chinese culture, with students. special feelings about China. Today he was walking on the campus of Harvard University and saw a Chinese girl nearby. He approached her and tried to strike a conversation.

布来恩出生在美国一个中产阶级家庭里,父母都是工程师,早年作为留学生从 中国移民到美国。布来恩在中国文化的影响下长大,对中国有着特殊的感情。今天 他正走在哈佛大学的校园里,看见有一个中国姑娘在附近,他走上前去试着和她交 谈。

Dialogue 1

对话 1

Brian: Hello, I'm Brian. You are?

布来恩: 你好,我是布来恩。 你

是?

Hi, Brian. I'm Amy.

艾米: 你好。 我是艾米。 布来恩: 很高兴认识你。 你是哪

Brian: Nice to meet you. Where are you from?

里人?